
č. j.: VSPJ/02025/2023 – PID: 23/02586 
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 2/2023 ze dne 31. května 2023 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  8 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  2 (viz prezenční listina) 

Omluveni:  

Hosté: rektor doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D.; kvestor Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D.; vedoucí 
Kanceláře rektora Bc. Milena Vlčková, tajemník pro strategii a krizové řízení Monika 
Jonášová 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 
1. Zahájení 
2. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Výroční zpráva o činnosti VŠPJ za rok 2022 (VZČ VŠPJ 2022) s Tabulkovou přílohou VZČ VŠPJ 
2022 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. d) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách 
a o změně a doplnění dalších zákonů 

− Výroční zpráva o hospodaření VŠPJ za rok 2022 (VZH VŠPJ 2022) včetně Souboru tabulek VZH 
VŠPJ 2022 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. d) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách 
a o změně a doplnění dalších zákonů 

− Návrh na jmenování nových členů Disciplinární komise VŠPJ, a to Karolíny Dobrovolné, 
studentky programu Finance a řízení, a Kryštofa Špinara, studenta programu Cestovní ruch 
– k udělení souhlasu ke jmenování podle § 9 odst. 1f) zákona č. 111/1998 Sb.,  
o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů 

− Vyplacení další mzdy pro zaměstnance VŠPJ – k vyjádření podle čl. 15 odst. 6 Vnitřního 
mzdového předpisu VŠPJ  

− Záměr rektora jmenovat nového prorektora pro studium – k vyjádření podle § 9 odst. 2b) 
zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů 

3. Různé 

− Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) dr. Vojáčková přivítala přítomné senátory 
a hosty, seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. 
Jelikož ze strany senátorů nebylo k programu žádných připomínek či návrhů na jeho doplnění, 
předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 9 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako zapisovatelku Ing. Martinu Kuncovou, Ph.D. a ověřovatele 
zápisu Mgr. Martinu Černou, Ph.D. a Veroniku Krčmářovou a navrhla o tomto návrhu hlasovat. 



Hlasování: 
ANO = 9 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

2. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Výroční zpráva o činnosti VŠPJ za rok 2022 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor seznámil členy AS VŠPJ s obsahem Výroční zprávy o činnosti VŠPJ za rok 2022 (VZČ VŠPJ 
2022), která se skládá ze tří částí – Hlavní části, Textové přílohy a z Tabulkové přílohy. 

Poté stručně seznámil členy AS VŠPJ s obsahem Hlavní části VZČ VŠPJ 2022, a to zejména 
s posláním VŠPJ, jejími vizemi, hodnotami, strategickými pilíři, strategickými cíli, jejím rozvojem  
a hodnocením kvality. Dále stručně seznámil přítomné s obsahem 12 kapitol Textové přílohy VZČ 
VŠPJ 2022. Dále uvedl, že Tabulková příloha VZČ VŠPJ 2022 obsahuje číselné podklady  
k textové příloze. 

Závěrem uvedl, že dokument byl projednán v Akademické radě VŠPJ dne 17. května 2023. 

Jelikož ze strany senátorů nebyly další dotazy a připomínky, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Výroční zprávu o činnosti VŠPJ za rok 
2022. 

         Hlasování: 

ANO = 9 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Výroční zpráva o hospodaření VŠPJ za rok 2022 

Rektor seznámil přítomné s obsahem Výroční zprávy o hospodaření VŠPJ za rok 2022. Zmínil, že 
hlavními zdroji financování byly v roce 2022 příspěvky a dotace na uskutečňování akreditovaných 
studijních programů, stravování a ubytování studentů, mezinárodní mobility a podpory programu 
strategického řízení. Dalšími disponibilními finančními prostředky byly vlastní příjmy dosažené  
v rámci hlavní činnosti školy, příjmy z doplňkové činnosti a příjmy v rámci realizovaných projektů. 

Za rok 2022 bylo dosaženo výsledku hospodaření po zdanění v hlavní i doplňkové činnosti  
v celkové výši 3 563 tis. Kč. Celkové výnosy činily 221 002 tis. Kč (z toho hlavní činnost 214 496 tis. 
Kč, doplňková činnost 6 506 tis. Kč). Náklady včetně daně z příjmu v celkovém objemu dosáhly 
výše 217 439 tis. Kč (hlavní činnost 212 203 tis. Kč, doplňková činnost 5 236 tis. Kč). 

V roce 2022 realizovala VŠPJ investiční činnost v celkové hodnotě 13 816 tis. Kč. Movité investice 
tvořily 7,9 % této částky, nemovité investice 1,2 %, nehmotný majetek 3,6 % a nedokončené 
investice 87,4 %. Nedokončené investice zahrnují především akci na obnovu fasád ve výši  
6 600 tis. Kč a přípravné práce na nových kolejích VŠPJ 4 768 tis. Kč. 

V roce 2022 byly čerpány dotace z OP VVV v rámci projektů Technický rozvoj VŠPJ a Strategický 
rozvoj VŠPJ, které byly k 31. 12. 2022 ukončeny. Dále byla v roce 2022 čerpána dotace z Kraje 
Vysočina na realizaci projektu „Podpora Kraje Vysočina rozvoji Vysoké školy polytechnické Jihlava 
v letech 2022–2026 s cílem zvýšení konkurenceschopnosti studentů školy na trhu práce“ a také 
dotace ze strany Statutárního města Jihlavy na realizaci projektu „Podpora Statutárního města 
Jihlavy personálnímu rozvoji Vysoké školy polytechnické Jihlava ke zvýšení kvality vzdělávání“. 

V roce 2022 také pokračovalo financování některých aktivit prostřednictvím Programu na podporu 
strategického řízení, Institucionální podpory, Centralizovaných rozvojových projektů, Grantů TA 
ČR, Fondu rozvoje lidských zdrojů VŠPJ, Fondu malých projektů, přeshraničních projektů v rámci 
programu Interreg, Operačního programu zaměstnanost a také programu Národního plánu 
obnovy. 



Dr. Černá vznesla v souvislosti s hospodařením školy dotaz týkající se stavebního povolení pro 
plánovanou stavbu kolejí. Rektor odpověděl, že Stavební úřad v Havlíčkově brodě již vydal 
stavební povolení, nyní běží lhůta pro podávání případných námitek. Projekt bude částečně 
financován z dotací MŠMT, část (40 %) rozpočtu pokryje Kraj Vysočina a město Jihlava. Očekává 
se, že stavba kolejí by měla být spuštěna začátkem roku 2024. Koncem roku tedy bude 
pravděpodobně již znepřístupněna odstavná plocha používaná nyní k parkování. V této souvislosti 
analyzuje aktuálně kvestor VŠPJ varianty pro možné parkoviště VŠPJ.  

Jelikož ze strany senátorů nebyly další dotazy a připomínky, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Výroční zprávu o hospodaření VŠPJ za 
rok 2022. 

Hlasování: 

ANO = 9  NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Návrh na jmenování nových členů Disciplinární komise VŠPJ s účinností od 4. 8. 2023 

Návrh na jmenování nových členů Disciplinární komise VŠPJ, a to to Karolíny Dobrovolné, 

studentky programu Finance a řízení, a Kryštofa Špinara, studenta programu Cestovní ruch.  

Rektor seznámil senátory s končícím funkčním obdobím členů Disciplinární komise VŠPJ (DK VŠPJ) 

ke dni 3. 8. 2023, a to Ivany Vomelové, studentky programu Cestovní ruch, a Patrika Matouška, 

studenta programu Finance a řízení. 

Na uvolněné místo rektor navrhuje jmenovat Karolínu Dobrovolnou, studentku programu Finance 

a řízení, a Kryštofa Špinara, studenta programu Cestovní ruch, a to s účinností  

od 4. 8. 2023 do 3. 8. 2025. 

Se jmenovanými byla věc předem projednána a s návrhem vyslovili souhlas. 

Akademický senát dává rektorovi souhlas ke jmenování Karolíny Dobrovolné, studentky 
programu Finance a řízení, a Kryštofa Špinara, studenta programu Cestovní ruch za členy 
Disciplinární komise VŠPJ s účinností od 4. 8. 2023. 

Hlasování: 

ANO = 9  NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 

 

Příchod Dr. Šimánkové Hornové 

− Vyplacení další mzdy pro zaměstnance VŠPJ 

Rektor k tomuto bodu uvedl, že vedení VŠPJ, vzhledem k úspěšnému hospodaření vysoké školy  

a vzhledem k zajištění jejího zdárného chodu, rozhodlo o výplatě další mzdy pro zaměstnance VŠPJ 

za rok 2023, která bude vyplacena za měsíc červen 2023 v měsíci červenec 2023.  

Jelikož ze strany přítomných senátorů nebylo k tomuto bodu programu žádných dotazů, návrhů či 

připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a bere na vědomí vyplacení další mzdy zaměstnancům VŠPJ za rok 
2023.  

Hlasování: 

ANO = 10  NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 
  



− Rezignace prorektora pro studium a záměr rektora jmenovat nového prorektora pro studium.  

Rektor seznámil přítomné senátory s rezignací RNDr. Jany Borůvkové, Ph.D., na pozici prorektora 

pro studium, a to s účinností k 30. 6. 2023. Dále senátory seznámil se svým záměrem s účinností 

od 1. 7. 2023 jmenovat na pozici prorektora pro studium Ing. Martinu Kuncovou, Ph.D. 

Dr. Dvořáková vznesla dotaz, zda má dr. Kuncová připravenu nějakou novou koncepci. Dr. Kuncová 

uvedla, že se nejprve musí seznámit s agendou prorektorky, zejména s tou částí, se kterou se 

běžně nesetkává z pozice vedoucí katedry. Na dotaz, zda bude změna i na pozici vedoucí Katedry 

ekonomických studií dr. Kuncová odpověděla, že zatím zůstává i vedoucí této katedry.  

Dr. Dvořáková dále navrhla poděkovat stávající prorektorce pro studium dr. Janě Borůvkové za 

dosavadní práci pro VŠPJ a dobrou spolupráci s AS VŠPJ, s čímž členové AS vyslovili souhlas.  

Jelikož k předkládanému záměru rektora nebylo ze strany senátorů dalších připomínek či dotazů, 

bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a bere na vědomí bez připomínek záměr rektora jmenovat 
s účinností od 1. 7. 2023 prorektora pro studium Ing. Martinu Kuncovou, Ph.D. 

Hlasování:  

ANO = 9  NE = 0  ZDRŽEL SE = 1  SCHVÁLENO 
 

Různé 

- Informace rektora o novinkách na VŠPJ  

Rektor informoval členy akademického senátu o novinkách na VŠPJ: 

a) Akreditace 

- Dne 22. 5. 2023 byla Národnímu akreditačnímu úřadu pro vysoké školství odeslána upravená 
žádost o udělení akreditace navazujícímu magisterskému profesně zaměřenému studijnímu 
programu Sociální práce v péči o duševní zdraví v kombinované formě studia. 

b) Různé 

− Filmový klub POLYFiK uvedl v úterý 4. dubna 2023 pro zaměstnance VŠPJ i širokou veřejnost 
film Platón z Belfastu. Dokumentární snímek režisérky Neasy Ní Chianáin a režiséra Declana 
McGaratha pojednává o přístupu k výuce formou diskusí na základní škole, které mají pomoci 
vyrovnat se s komplikovanou minulostí země a dospíváním studentů. Po skončení filmu 
následovala diskuze s Michalem Rynešem, který působí jako průvodce na ScioŠkole Jihlava. 

− Zástupci Vysoké školy polytechnické Jihlava a města Jihlavy v úterý 4. dubna 2023 položili 
kytici k pamětní desce Evžena Plocka na Masarykově náměstí v Jihlavě. Připomněli tak 
54. výročí oběti tohoto jihlavského občana, který se na Velký pátek 4. dubna 1969 upálil na 
protest proti okupaci Československa vojsky Varšavské smlouvy.    

− Vysokou školu polytechnickou Jihlava navštívil ve čtvrtek 6. dubna 2023 předseda Senátu 
Parlamentu České republiky Miloš Vystrčil. V rámci výuky předmětu Ekonomika veřejného 
sektoru uvedl přednášku s názvem Role Senátu v dnešní společnosti a zapojil se do diskusí se 
studenty. 

− Vysoká škola polytechnická Jihlava je jedním ze signatářů Memoranda o spolupráci v oblasti 
výroby, skladování a využívání vodíkových technologií. Memorandum bylo slavnostně 
podepsáno ve čtvrtek 6. dubna 2023 v sídle Kraje Vysočina v Jihlavě. Memorandum podepsal 
za Vysokou školu polytechnickou Jihlava její rektor doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D. 

− Od 15. března do 31. května 2023 proběhl na VŠPJ genderový audit, jehož cílem bylo, na 
základě sběru dat z dotazníkových šetření, diskusí se zaměstnanci a analýz dokumentů  



a procesů, zmapovat perspektivy rovných příležitostí na půdě školy.  Aktuálně probíhá 
zpracování výsledků, poté s nimi budou obeznámeni všichni zaměstnanci. 

− Dobrovolníci z VŠPJ se připojili k jarnímu úklidu Vysočiny. V dunu se po celém světě slaví 
Den Země, který mimo jiné upozorňuje na dopady ničení životního prostředí. Zaměstnanci  
a studenti VŠPJ si ve středu 19. dubna 2023 připomněli tento výjimečný den již potřetí 
sběrem odpadků v okolí školy v rámci akce Čistá Vysočina. 

− 25. dubna 2023 hostila historická aula VŠPJ přednášku s názvem Genetická genealogie aneb 
informace o našich předcích nosíme sami v sobě. Historik a genealog Mgr. Bc. Martin 
Kotačka v ní představil novou cestu k odhalení našich předků a našeho původu, genetickou 
genealogií. 

− Katedra ekonomický studií organizovala 26. dubna přednášku PhDr. Petra Fejka Jak se dělá 
ZOO. Bylo to 90 minut plných výjimečných zkušeností a příběhů se zajímavými zvířaty a lidmi 
kolem nich. 

− 2. května 2023 se ve Výukovém centru VŠPJ konal blok přednášek o elektromobilitě  
a vodíkových technologiích. Je elektromobilita cestou k řešení klimatických změn? Je to 
vodík, který nám pomůže k budoucnosti bez fosilních paliv? Jaké jsou aktuální trendy 
moderní mobilitě. Odpovědi na tyto a mnoho dalších otázek představil Jan Staněk alias 
Electro Dad, Ing. Tomáš Němec, Ph.D. z ústavu termomechaniky AV ČR a Jan Bízik z Mobility 
Innovation Hub. 

− 2. května 2023 uvedl filmový klub POLYFiK film Buď Můj hlas od režisérky Nahid Persson, 
který je portrétem energetické Masíh, íránské novinářky žijící v exilu v USA, která je tváří  
a hlasem milionů lidí kritických vůči náboženskému fundamentalismu íránského režimu. 

− VŠPJ vydala letošní první číslo odborného periodika Logos Polytechnikos. Témata prvního 
čísla jsou zaměřená zejména na problematiku ošetřovatelství, práci sestry a zdravotnických 
záchranářů. Nechybí ani článek zabývající tzv. telezdravím a jeho využití v managementu 
chronických ran. 

− Ve středu 10. května 2023 ve Výukovém centru VŠPJ se uskutečnilo cestovatelské promítání 
na téma „Korsika v pohybu“. 

− U příležitosti 78. výročí konce 2. světové války se na jihlavském Ústředním hřbitově 
uskutečnil pietní akt u příležitosti památných květnových dnů. Za Vysokou školu 
polytechnickou Jihlava si poslední dny 2. světové války v Evropě přišel připomenout prorektor 
VŠPJ Václav Báča. 

− VŠPJ již popáté oslavila akcí Růže pro sestry Mezinárodní den sester, který připadá na  
12. května 2023. Studentky i akademické pracovnice Katedry zdravotnických studií postupně 
zavítaly do všech krajských nemocnic, kde předaly sestrám a porodním asistentkám konajícím 
službu 1 400 symbolických růží jako vyjádření díků a zároveň přání všeho nejlepšího. 

− V úterý 16. května 2023 se uskutečnila konference Trendy a technologie 2023, kterou 
pořádala Katedra technických studií. 

− Ve čtvrtek 18. 5. 2023 a v pátek 19. 5. 2023 se uskutečnil 15. ročník Konference Konkurence, 
kterou pořádala Katedra ekonomických studií. Hlavní témata konference byla například 
konkurenceschopnost malých a středních podniků, strategické řízení, měnová a fiskální 
politika nebo ICT a konkurenceschopnost. Z konference bude vydán sborník v elektronické 
podobě s ISBN, který bude zaslán k evaluaci do databáze Web of Science a Scopus. 

− V úterý 23. května 2023 přijeli na VŠPJ žáci a žákyně 7. - 9. tříd základních škol z Jihlavy  
a Třebíče, aby se zúčastnili projektu Uplift UNICEF. Tento projekt si klade za cíl pomoci 
žákům ve věku 13–17 let osvojit si základy podnikání a finanční gramotnosti. Zároveň pomáhá 
ukrajinským žákům začlenit se do české společnosti. 



− Ve středu 4. května 2023 se v historické aule VŠPJ konala konference Peer lektoři ve výuce. 
V rámci konference pořádané VŠPJ vystoupila řada řečníků, kteří přiblížili, jak lze využít 
zkušenost se zotavováním z duševního onemocnění ve vzdělávání. Na konferenci navázal ve 
čtvrtek 25. května 2023 workshop s profesory z Norska s názvem Výzkum duševního zdraví 
jako demokratický proces, který se uskutečnil v ateliéru ARTE.    

− 12 účastnic kurzu Arteterapie úspěšně ukončilo své dvouleté studium v rámci celoživotního 
vzdělávání na VŠPJ.  

− Na Masarykově náměstí v Jihlavě se 1. 6. 2023 uskuteční akce Sportujeme s VŠPJ 2023. 
Aktivní i pasivní sportovci se mohou těšit na již tradiční turnaj v lidském fotbálku o putovní 
pohár i jedinečnou příležitost vyzkoušet si lezeckou stěnu, taekwondo, softball, baseball nebo 
cyklotrenažér. 6. ročník tradičního sportovního setkání pro studenty a zaměstnance VŠPJ  
i širokou veřejnost podpoří Kraj Vysočina a statutární město Jihlava.   

− VŠPJ bude na své narozeniny žít sportem. U příležitosti devatenáctého výročí založení školy, 
které připadá na 3. června 2023, si připomeneme prvního rektora a jeho vášeň pro baseball. 
Od 2. do 4. června 2023 se v rámci projektu Sportujeme s VŠPJ uskuteční ve Sportovním 
areálu ZŠ Otokara Březiny a ZŠ Demlova mezinárodní turnaj v baseballu Memoriál Ladislava 
Jirků – VŠPJ Cup.    

 

Akademický senát bere na vědomí informace rektora o novinkách na VŠPJ. 

 

- Dotazy senátorů na rektora  

Na předem zaslaný dotaz týkající se poměru počtu akademických a provozních pracovníků na VŠPJ 
rektor odpověděl, že aktuálně na VŠPJ pracuje 118 akademických pracovníků, 112 osob na DPP  
a 87 provozních zaměstnanců, přičemž počty zaměstnanců jsou udržovány tak, aby byl zajištěn chod 
školy.   

- Informace ze zasedání předsedů AS  

Předsedkyně AS VŠPJ dr. Vojáčková informovala o zasedání předsedů Akademických senátů 
vysokých škol, na kterém se řešily především aktuální problémy mezd na vysokých školách  
a novelizace vysokoškolského zákona. 

- Další informace 

Rektor VŠPJ doplnil informaci o dendrologickém průzkumu stromů v parku, na základě kterého 
bude nutné v letošním roce pokácet cca 10 vzrostlých stromů vzhledem k jejich nevyhovujícímu 
stavu. 

Dále rektor doplnil informaci o fungující fyzické i elektronické schránce důvěry. Na základě 
některých podnětů bude v pondělí 5. 6. 2023 otevřena odpočinková místnost pro studenty 
v prostorách bývalého bufetu (za vrátnicí).  

Rektor požádal členy AS o konzultaci k využití místnosti pro těhotné a kojící ženy. Tato místnost 
bude zrekonstruována a vybavena hračkami pro nejmenší. Členové AS doporučují větší 
informovanost zejména studentů/studentek o existenci této místnosti. 

Dr. Kuncová informovala o aktuálních debatách na jiných VŠ v souvislosti s využíváním umělé 
inteligence (zejména ChatGPT) v závěrečných pracích. Vzhledem k praktické orientaci prací na VŠPJ 
není využívání ChatGPT při zpracování prací vnímáno jako problém, každopádně je nutné studenty 
informovat o nezbytnosti prověřování informací poskytnutých ChatGPT, jelikož nejsou vždy správné 



a pravdivé. Rektor doplnil, že bude nutné zakotvit pravidla související s ChatGPT a podobnými 
chatboty i do předpisů VŠPJ. 

Dr. Vojáčková upozornila členy AS, že po jmenování dr. Kuncové prorektorkou pro studium již 
nebude dr. Kuncová členkou AS a na její místo nastoupí poslední náhradník, Ing. Stanislav Rojík, 
Ph,D. z Katedry ekonomických studií. Zároveň upozornila i na nutnost zvolit si nového 
místopředsedu AS na nejbližším zasedání, které se kvůli této volbě uskuteční 12. či 13. července 
2023 před či po promocích. 

Dr. Vojáčková připomněla účast členů AS na promocích v týdnu od 10.července 2023. 

Na závěr poděkovala předsedkyně AS VŠPJ všem senátorům za jejich vstřícnost a účast na zasedání 
Akademického senátu VŠPJ. Rektor se připojil s poděkováním za přístup Akademického senátu 
k projednávaným bodům. 

Další termín řádného zasedání AS VŠPJ: červenec 2023 

Zapsala:  Ing. Martina Kuncová, Ph.D.  ………………..………..……………………………..… 

Za správnost: Mgr. Martina Černá, Ph.D.  .……………………………………………………….…. 

 Veronika Krčmářová  ………….…………………………..…………….…….. 

Předsedkyně AS: Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D.  ………………………….…………………….……….… 

 

 


